
                                                                                                                           
Protokół Nr  XXVI /2008

 Zwyczajnej  sesji Rady Gminy Celestynów
odbytej w dniu  17 września 2008 roku

w siedzibie  Szkoły Podstawowej w Celestynowie

W sesji udział wzięli:
1. Radni Gminy Celestynów - wg załączonej listy obecności 
2. Wójt Gminy - Stefan Traczyk
3. Skarbnik Gminy - Elżbieta Jaskulska
4. Sekretarz Gminy - Dariusz Kołodziejczyk
5. Kier.  ref. promocji i informacji - Marcin Gawrylik
6. Kier. Ref. Gosp. Komunalnej - Paweł Tomala

7. Inne osoby zaproszone

Przewodniczący Rady -  Bogdan Wójcik – dokonał otwarcia sesji, powitał radnych oraz zaproszonych 
gości. Stwierdził, iż  w  sesji uczestniczy 13 radnych (nieobecni: Agata Stefanowska, Maciej Nowicki), 
co stanowi quorum niezbędne  do podejmowania przez Radę  Gminy prawomocnych uchwał:   
Następnie odczytał porządek obrad:

Proponowany porządek obrad Sesji Rady Gminy Celestynów:
1. Otwarcie  obrad, stwierdzenie quorum rady oraz przyjęcie  porządku obrad sesji.
2. Wręczenie  Krzyży  Zesłańca  Sybiru  nadanych  przez  prezydenta   Rzeczpospolitej  Polskiej 

Lecha Kaczyńskiego.
3. Interpelacje i zapytania radnych.
4. Rozpatrzenie projektu uchwały oraz podjęcie  uchwały w sprawie:

1) zatwierdzenia do realizacji projektu systemowego pod tytułem „Szansa na lepsze jutro” w 
ramach  Programu  Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

5. Odczytanie odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej  Sesji. 
6. Udzielenie odpowiedzi na bieżące interpelacje i zapytania Radnych.
7. Sprawozdanie z działalności między  Sesjami  i dyskusja.
8. Sprawozdanie z wykonania inwestycji gminnych i dyskusja.
9. Sprawy różne.
10. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
11. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący  obrad  –  Bogdan  Wójcik  zapytał  radnych,  czy  są  uwagi  do  proponowanego 
porządku obrad.

Wójt Gminy – wnioskował o wprowadzenie do  porządku obrad w pkt 4, jako ppkt 2 i ppkt 3 dwóch 
projektów uchwał w sprawach:
1) dokonania zmian w budżecie gminy Celestynów na 2008 rok, (pr. Nr 1)
2) dokonania zmian w budżecie gminy Celestynów na 2008 rok, (pr. Nr 2)

Przewodniczący obrad - poinformował, iż zgodnie z procedurą istnieje możliwość zabrania głosu  w 
sprawie za wnioskiem i przeciw wnioskowi. 

Głosu nie zabrano.

Następnie poddał  pod głosowanie  zgłoszone do porządku obrad projekty uchwał:

- dokonania zmian w budżecie gminy Celestynów na 2008 rok, (pr. Nr 1)

Rada -  przyjęła wniosek jednogłośnie (13 głosami).

- dokonania zmian w budżecie gminy Celestynów na 2008 rok, (pr. Nr 2)

Rada – przyjęła wniosek jednogłośnie (13 głosami).

Przewodniczący obrad  -  zapytał, czy są inne uwagi do porządku obrad.



Uwag nie zgłoszono.

Wiceprzewodnicząca Rady – Anna Maria Rosłaniec  -  odczytała  porządek obrad wraz z przyjętymi 
wnioskami.   
1.      Otwarcie  obrad, stwierdzenie quorum rady oraz przyjęcie  porządku obrad sesji.
2.       Wręczenie Krzyży Zesłańca Sybiru nadanych przez prezydenta  Rzeczpospolitej Polskiej  Lecha 

Kaczyńskiego.
3. Interpelacje i zapytania radnych.
4. Rozpatrzenie projektu uchwał oraz podjęcie  uchwał w sprawach:

1) zatwierdzenia do realizacji projektu systemowego pod tytułem „Szansa na lepsze jutro” w 
ramach  Programu  Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

2) dokonania zmian w budżecie gminy Celestynów na 2008 rok (pr. Nr 1)
3) dokonania zmian w budżecie gminy Celestynów na 2008 rok (pr. Nr 2)

5. Odczytanie odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej  Sesji. 
6. Udzielenie odpowiedzi na bieżące interpelacje i zapytania Radnych.
7. Sprawozdanie z działalności między  Sesjami  i dyskusja.
8. Sprawozdanie z wykonania inwestycji gminnych i dyskusja.
9. Sprawy różne.
10. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
11. Zamknięcie obrad. 

Rada  -  porządek obrad przyjęła jednogłośnie. 

Ad. pkt 2

Wręczenie Krzyży Zesłańca Sybiru nadanych przez prezydenta  Rzeczpospolitej Polskiej
Lecha Kaczyńskiego.

Wystąpienie Przewodniczącego  Rady -   Bogdana  Wójcika.  /  podana  bezpośrednia  forma 
wystąpienia/.
W  dniu  dzisiejszym   mija  kolejna   rocznica  napaści  Armii  Czerwonej  na  Polskę  w  1939  roku. 
Zbieżność tej daty z uroczystością wręczenia Krzyży Zesłańców Sybiru jest przypadkowa, choć, jak 
napisał w jednym z wierszy Ksiądz Twardowski „nic się nie dzieje tylko przez przypadek” . To właśnie 
w wyniku radzieckiej agresji  sprzed   69  laty nasi  dostojni goście zostali  zesłani na Sybir,  gdzie 
traktowani byli w sposób wyjątkowo nieludzki.   
Szanowni Państwo. W latach  1939 – 1956  zesłano na Syberię około 2 mln Polaków.  
Skutki tej  50 - letniej okupacji odczuwamy  gospodarczo i politycznie, niestety, do dziś.  
Naszym obowiązkiem jest pamiętać i  przekazywać tę pamięć młodszym pokoleniom.  Wydarzenia 
takie jak dziś, to prawdziwa lekcja historii.  
Za  Wasze,   Drodzy  Państwo,   doświadczenia  losu,  za  zachowaną  godność,  mimo  przeżytych 
upokorzeń i cierpień. Za to, że tu jesteście -  dziękujemy.

Następnie Przewodniczący przedstawił krótką informację na temat historii Krzyża Zesłańców Sybiru / 
podana bezpośrednia forma wystąpienia/.  
Krzyż  ten nadaje Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej. Ustanowiony został w 2003 roku,  jako  wyraz 
narodowej pamięci  o obywatelach  polskich deportowanych w latach  1939 – 1956 na Syberię, do 
Kazachstanu i północnej  Rosji, w hołdzie dla ich męczeństwa  oraz  wierności ideałom, wolności i 
niepodległości.  
Krzyż zesłańcom Sybiru  nadawany jest osobom, które w chwili  deportacji posiadały  obywatelstwo 
polskie oraz dzieciom tych osób urodzonym  na zesłaniu.  
Może być nadawany  również  osobom, które więzione w łagrach, obozach i w miejscach  zsyłek jako 
obywatele  polscy w chwilach nadania im Krzyża posiadają obywatelstwo innego państwa.   
Krzyż jest nadawany  osobom żyjącym w dniu wejścia  ustawy  w życie.  
Ustawa weszła w życie 1 stycznia 2004 roku.  

Przewodniczący  obrad -   poprosił  zebranych  o  uczczenie  minutą  ciszy  tych,  którzy  zginęli  w 
sowieckich łagrach.. 

Wystąpienie Wójta Gminy  - Stefana Traczyka./ forma bezpośrednia /.



„Szanowni  Państwo odznaczenia  otrzymują Państwo dzisiaj  w 69 rocznicę zbrojnej napaści Związku 
Radzieckiego na Polskę .  Jest to jedno z najmłodszych polskich odznaczeń państwowych, a zarazem 
jedno  z  najsmutniejszych.  Przywołując  zachowane na  zawsze  we  wspomnieniach lata  cierpień  i 
poniewierki wyróżnienie Krzyżem Zesłańców Sybiru jest wyrazem pamięci dla was, dla tych którzy 
jako dzieci w latach 1939 – 1956  zostali deportowani na Syberię, do Kazachstanu i północnej Rosji . 
Składamy hołd dla waszej wierności, wyznaczonym ideałom, wolności i niepodległości.  Wręczenie 
Krzyży Zesłańcom  Sybiru jest również okazją do wspomnienia o tych którzy na zawsze pozostali na 
zesłaniu, ponosząc śmierć z wycieńczenia, głodu i chorób.  Dla zamęczonych w łagrach i miejscach 
zsyłki.  Dzisiaj życzę Państwu w związku  z otrzymanymi za chwilę  odznaczeniami dużo zdrowia i aby 
jeszcze   na  długo  pamięć  waszych  czynów  i  życiowych  doświadczeń  była  drogowskazem  dla 
przyszłych pokoleń. 

Następnie nastąpiło odegranie hymnu Sybiraków. 

Głos  zabrała Danuta Nowakowska – Wiceprzewodnicząca  Koła Sybiraków. 
W swoim wystąpieniu powiedziała, co następuje:  
„Byliśmy  dziećmi,  matki  nasze  uczyły  nas  kochać  ojczyznę,  kochać  Boga,  a  przede  wszystkim 
człowieka.
Hymn, który odsłuchaliśmy napisał bard - aktor, sybirak Marian Jąkalski, muzykę Czesław Majewski. 
Hymn ten przedstawia  całą historię sybiraków.  Dzisiaj chylimy  głowy przed naszymi matkami, a 
Państwu serdecznie  dziękujemy za tak uroczyste  przyjęcie w dniu, w którym jesteśmy odznaczeni”. 

Osoby odznaczone Krzyżem Zesłańca Sybiru:
Elżbieta  Kamińska,  Janina Ostrowska,  Irena Dziuda,  Władysława Sitek,  Jan Nowakowski,  Danuta 
Nowakowska i, w imieniu nieżyjącej Stanisławy Dróżdż odznaczenie  odebrał mąż, Stanisław Dróżdż. 

Ad. pkt  3  
Interpelacje i zapytania radnych.

1. Radny  P. Rosłoniec  -  poinformował, iż na Komisji  Finansów został zgłoszony  wniosek do 
Wójta Gminy o dostarczenie radnym w ciągu 7 dni  kopii skargi, jaką Wójt  złożył do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej  na Radę Gminy w sprawie  braku decyzji  odnośnie  sprzedaży  działek oraz  kopii 
odpowiedzi  RIO w tej sprawie.
Dodał, iż na posiedzeniu Komisji w dniu poprzednim,   Z-ca Wójta  Olga Osiak – Targowska  obiecała, 
że  w dniu dzisiejszym  radni  otrzymają te dwa dokumenty.  
Zapytał, dlaczego wniosek Komisji został bez odpowiedzi i kiedy taką odpowiedź otrzyma. 

2. Radny M. Rosłoniec  -  zapytał, kto jest  przewodniczącym  Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych.
W dniu  Święta  Celestynowa na terenie szkoły był spożywany i reklamowany  alkohol.  
Radny zapytał, czy  Wójt   konsultował się w tej sprawie z Komisją. 

3. Radny T. Floriańczyk  -  zapytał:
- czy zostaną postawione wiaty przystankowe w miejscowościach Glina i Pogorzel, 
- kiedy sołectwo Pogorzel   otrzyma wykaz nazw ulic,  celem nadania nazwy ulicom, na 

których  tych nazw nie ma.   Poinformował, iż w tej kwestii był złożony wniosek Komisji 
Ładu i  Środowiska.   Podczas przeprowadzonej rozmowy z p.  Piotrem Gachem, który 
miał  przygotować ww.  wykaz,  radny otrzymał informację, że ten bez zgody Wójta nie 
może  przekazać  powyższych  dokumentów.   Wobec  powyższego  zapytał,  czy  są  to 
dokumenty tajne. 

- dlaczego  na przystanku autobusowym naprzeciwko skate parku nie został  utwardzony 
grunt.  Wokół parku jest bałagan, a lampa która oświetla ten teren ma otwartą skrzynkę z 
przewodami elektrycznymi,  co  stwarza   zagrożenie  porażenia  prądem.  Zwrócił  się  z 
prośbą o zabezpieczenie tego miejsca w należyty sposób. 

4. Radna  D. Nowak  -  poprosiła o informację w zakresie:
- budowy ulicy Rękasa,  
- budowy wiat, 
- zapytała, kto w Urzędzie Gminy zajmuje się  pozyskiwaniem środków zewnętrznych,
- jaki ma zakres obowiązków posiada p. Hadaś i jakie otrzymuje wynagrodzenie.



5. Radna  T. Błachnio -  zapytała:
 - czy w Urzędzie Gminy istnieje referat inwestycji,  

- czy pracownik Urzędu Gminy - Marcin Gawrylik  zajmuje się również inwestycjami, 
- czy  uda  się  wykorzystać  pozyskane  środki  w  kwocie  59  tys.  na  projekt  „końcówek” 

kanalizacji,  tak żeby nie stracić przyznanej dotacji.

6. Radny S. Pindara  -  przypomniał, iż w sprawozdaniu międzysesyjnym jest pkt dot.  spotkania w 
Glinie. Zapytał, kiedy odbyło się to spotkanie  i na jaki  temat.  

Zapytał również,  kiedy zostaną dokończone prace na ul. Wspólnej.

7. Radny W. Kwiatkowski  - zapytał:
 - jaki jest obecnie  stan przygotowań  wniosków o dofinansowanie ze środków unijnych 

naszych  inwestycji  infrastrukturalnych  w  pełnym  spektrum (  kanalizacja,   wodociągi,  drogi, 
modernizacja obiektów szkolnych, budowa przedszkola,  modernizacja ośrodka zdrowia).
Poprosił o odpowiedź w zakresie:
-  ile wniosków jest opracowanych, 
- czy  wnioski   te  są  przygotowywane  przez  pracowników  Urzędu,  czy  zlecone  są  do 
opracowania  firmom zewnętrznym.  
Radny -  przypomniał, że nieuchronnie zbliżają się terminy składania wniosków. I tak:
w zakresie gospodarki wodno-ściekowej termin na złożenie  wniosków mija 6 października br., 
dla dróg gminnych 13 października, dla infrastruktury służącej  ochronie zdrowia 6 października, 
dla  infrastruktury służącej edukacji 5 grudnia br. 
Nadmienił,  iż uchwała podjęta przez Radę  poprzedniej kadencji  w sprawie strategii  rozwoju 
gminy zakłada, że  rozwój gminy oparty jest właściwie o środki unijne.  

8. Radny R. Wicik  -   poprosił o informację  w zakresie: 
- wprowadzenia do budżetu dodatkowych dochodów, które wynikają  ze sprawozdań, 
- planu rozwoju i modernizacji urządzeń kanalizacyjnych i wodociągowych, które wykonuje 

gosp. komunalna, / kiedy ten plan będzie gotowy /,  
- podpisania  umowy z projektantem na wykonanie projektu budowy dróg  i odwodnienia w 

Glinie, 
- sprawdzenia,  uzupełnienia  i  zaktualizowania  dokumentacji  technicznej  na  budowę 

kanalizacji w Glinie,
- letniego utrzymania dróg gminnych - czy jest zgodne z harmonogramem przygotowanym 

przez Gospodarkę  Komunalną,  jeżeli tak, to kiedy zostaną rozpoczęte prace w Dyzinie i 
Jatnym. 

9. Radna A. Rosłaniec  -  zapytała: 
- co Wójt  Gminy Celestynów robił na inauguracji roku akademickiego WSGE w Józefowie i 

czy nie był to czas, który powinien poświęcić mieszkańcom gminy Celestynów, 
- dlaczego   do  dnia  dzisiejszego  nie  ma  protokołu  z  przeprowadzonych  konsultacji 

społecznych dot. podziału Celestynowa (zakończyły się 10 września br.), 
- jak  wygląda  przygotowanie projektów technicznych na kanalizację w Dąbrówce i Starej 

Wsi.  

10. Radny P. Rosłoniec  -   poprosił o odpowiedź na następujące pytania:
- kiedy i  o  jaką ocenę   wystąpił  Wójt  do  Kuratorium w sprawie  dyrektor   Przedszkola 

Samorządowego w Celestynowie, 
- czy inwestycje  kanalizacyjne zostały przejęte przez Gospodarkę Komunalną, jeżeli tak, 

to na jakiej podstawie,
- czy   Wójt  może  bez  stosownej  uchwały  Rady  przełożyć  zadania  kanalizacyjne  na 

jednostkę organizacyjną gminy ( do tej pory realizowała to zadanie gmina).

11. Radny B. Wójcik – zapytał:  
- czy to prawda, że odchodzi  z Urzędu Z-ca Wójta, Olga Osiak-Targowska, jeśli  tak, to 

dlaczego, 
- czy  to  prawda,  że  Wójt  zakazuje   niektórym  urzędnikom  gminnym  przekazywania 

pewnych  informacji oraz dokumentów radnym,



- czy są problemy z wydatkowaniem przez sołtysów środków sołeckich.  

12. Radny  M.  Winiarski  –  zapytał,  co  jest  powodem   nieukazywania  się  w  ostatnim  okresie 
miesięcznika „Celestynka”. 

Ad. pkt. 4

Rozpatrzenie  projektów uchwał w sprawach:

1) zatwierdzenia do realizacji  projektu systemowego pod tytułem „ Szansa  na lepsze jutro” w 
ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. (w zał.)

Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  –  Barbara  Markowska -   poinformowała,  iż 
projekt  ten  szczegółowo  omawiany  był  na  wspólnym posiedzeniu  Komisji  Finansów i  Inwestycji  i 
Komisji Ładu i Środowiska oraz  na Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej. 
W związku z powyższym  zapytała, czy są jakieś uwagi  do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Kierownik  GOPS - zgłosiła autopoprawkę  do projektu:
-  w §1,  pkt  1   -   wykreślić  jedną   jedynkę  z  numeru projektu,   numer  projektu   winien  brzmieć 
KL/01285/08/7.1.1
-  w  §  3,   pkt  1  -  zamiast   „Mazowiecka  Jednostka   Wdrażania  Projektów Unijnych”  winno  być: 
„Mazowiecka Jednostka  Wdrażania Programów  Unijnych”. 

Poprawka  została  przyjęta.

Przewodniczący Komisji   Zdrowia i Opieki Społecznej -  M. Winiarski  - poinformował, iż  Komisja 
powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.   
Jednocześnie wyraził uznanie dla pracowników  GOPS, którzy włożyli  dużo pracy i zaangażowania, 
żeby pozyskać  dodatkowe środki  w kwocie  90.203,00.  Środki  te  będą przeznaczone na poprawę 
kwalifikacji bezrobotnych kobiet.  

Wiceprzewodnicząca  Rady  –  Anna  Maria  Rosłaniec  przeprowadziła  głosowanie  imienne  nad 
projektem uchwały w sprawie  zatwierdzenia do realizacji projektu systemowego pod tytułem „ Szansa 
na lepsze jutro” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki uchwały .

Rada  -  podjęła  uchwałę jednogłośnie. (13 głosami)

2) dokonania zmian w budżecie gminy Celestynów na 2008 rok.  (w zał.)   

Projekt uchwały  omówiła główna księgowa  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Janina Kieler. 

Przewodniczący  Komisji   Finansów  i  Inwestycji -   poinformował,  iż   Komisja   ww.  projekt 
zaopiniowała  pozytywnie. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  –  Anna  Maria  Rosłaniec  przeprowadziła  głosowanie  imienne  nad 
projektem uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Celestynów na 2008 rok.  (pr. Nr 1)

Rada  -  podjęła uchwałę  jednogłośnie. (13 głosami)

3) dokonania zmian w budżecie gminy Celestynów na 2008 rok.  (w zał.)   

Projekt   uchwały  omówił  Sekretarz  Gminy –  Dariusz  Kołodziejczyk,  który  poinformował,  że 
przedmiotem zmian w budżecie  jest  zmniejszenie kwoty na wydatki związane z planem  miejscowym 
o  25 tys. zł., z czego:
- 15 tys zł.  przeznaczone zostanie na badania geologiczne wód gruntowych na terenie gminy 
Celestynów -  dot. cmentarza w Zabieżkach. W związku z toczącym się postępowaniem prowadzonym 
przez  Powiatowy Inspektorat  Nadzoru Budowlanego  należy wyjaśnić, czy ten  cmentarz tam może 
istnieć,  czy nie.  Jeżeli   tego  gmina nie   wyjaśni,  to  PINB dłużej   nie  będzie   czekał  i  podejmie 



stosowne działania, które nie będą  pozytywne dla  mieszkańców gminy. Jeśli wynik badań  będzie 
pozytywny, wówczas cała sprawa  winna zakończyć się pomyślnie. 
Na posiedzeniu Komisji  Ładu i Środowiska padło pytanie: czy Regionalna Izba Obrachunkowa nie 
zakwestionuje tego zapisu. Sekretarz wyjaśnił, iż nie zakwestionuje, ponieważ gmina jest w trakcie 
uchwalania  Studium uwarunkowań przestrzennych, a zamierzeniem Rady jest ulokowanie cmentarza 
w planie miejscowym. 
- 10  tys.  zł.   przeznaczone  zostanie  na  zakup  usług  remontowych  w   Urzędzie  Gminy 
Celestynów:  na naprawę dachu  (przecieka w dwóch miejscach) i  założenie parapetów od strony ul. 
Reguckiej.
Następna kwestia, jaką omówił Sekretarz Gminy -  to plan miejscowy dla Dąbrówki i Pogorzeli.  
Wyjaśnił,  że  jeżeli  chodzi  o  Dąbrówkę,  to  zostały  poczynione  ustalenia,  że  do  piątku  na  stronie 
internetowej  ukaże   się  zapytanie   ofertowe  dla  ewentualnych  wykonawców  dot.  sporządzenia 
projektu  planu miejscowego. Natomiast jeżeli chodzi  o sołectwo Pogorzel, to sytuacja jest bardziej 
skomplikowana.
W  2006  roku  została  podjęta  uchwała  o  przystąpieniu  do   uchwalenia  planu  dla  miejscowości 
Pogorzel,  jednakże  24  marca   2007  r.  Rada  Gminy  znowelizowała  tę  uchwałę  wprowadzając 
poprawkę zmieniającą załącznik mapowy i zawęziła sporządzenie  planu dla terenu Pogorzel Leśna. 
Wykonawca dla tego terenu został  już dawno  wyłoniony,  pojawił się natomiast problem, co zrobić z 
dalszą  częścią Pogorzeli. 
Sekretarz poinformował,  iż skontaktuje się  z prawnikiem w kwestii, czy należy podjąć nową  uchwałę 
dot. pozostałej części Pogorzeli z wyłączeniem Pogorzeli Leśnej, czy też można dokonać jeszcze raz 
nowelizacji uchwały i rozszerzyć jej zakres do całej Pogorzeli. 
 Po uzyskaniu porady prawnej, na najbliższą sesję Rady (jeśli sesja  zostanie zwołana do 10.10 br.)  
zostanie Radzie przedstawiony projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania planu  dla 
pozostałej części Pogorzeli, a jeżeli będzie można znowelizować, to pojawi się  uchwała nowelizująca 
i przywracająca  cały teren Pogorzeli.
Poprosił Radę o poparcie omawianego  projektu uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Inwestycji  -   Piotr  Rosłoniec  -   poinformował,  iż  w  dniu 
wczorajszym  powyższy  projekt  uchwały  był  omawiany  na  posiedzeniu  Komisji.   Pojawiły  się 
wątpliwości,  co  do  zdjęcia  kwoty  25  tys.   z  planu  zagospodarowania  przestrzennego.   Jednakże 
Sekretarz  zapewnił,  iż  konsultował  się  w  tej  sprawie  z  dyr.   wydziału  zagospodarowania 
przestrzennego UG.  Wg przeprowadzonej  analizy,   nawet  po zdjęciu  kwoty  25 tys.  zł.  -  środków 
wystarczy,  nawet  gdyby  Wójt  zdecydował  się  rozpocząć  w   kolejnej   miejscowości  plan 
zagospodarowania przestrzennego .  

Komisja  -  zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Radny  W. Kwiatkowski  -    skierował pytanie do wnioskodawcy odnośnie środków planowanych na 
remont budynku Urzędu Gminy. Zapytał,  na jakiej podstawie  ustalona została kwota 10 tys. 

Sekretarz Gminy  -   poinformował,  iż  kwota  ta  została  ustalona w oparciu  o  wstępny  kosztorys 
inwestorski   dwóch  wykonawców.    Jeżeli  chodzi  o  wykonanie  parapetów,  to  będzie  zapytanie 
ofertowe, które wyłoni ostateczną  cenę. Dane podawane przez  dwóch niezależnych wykonawców 
wskazują, że planowana na ten cel kwota winna  wystarczyć.  
Sekretarz dodatkowo nadmienił, iż zostały poczynione pewne ustalenia z p. Markowską. W związku z 
tym, że kierownik GOPS otrzymała  dwa komputery z innego źródła,  można spróbować wymienić 
okna z drugiej strony budynku Urzędu Gminy za te wolne środki. 

Przewodniczący Rady  - jako reprezentant Zabieżek w Radzie Gminy - wyraził  zadowolenie,  że 
sprawa cmentarza w tejże wsi  została wznowiona. Powiedział,  że gdyby nie utrudnienia ze strony 
wójta  polegające  na  tym,  że    przedstawił  nieprawdziwe  informacje   w  Regionalnej  Izbie 
Obrachunkowej, sprawa cmentarza byłaby już dawno zamknięta.  Wyraził nadzieję, że cmentarz  w 
Zabieżkach  przejdzie weryfikację po badaniach.

Wiceprzewodnicząca  Rady  –  Anna  Maria  Rosłaniec  przeprowadziła  głosowanie  imienne  nad 
projektem uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Celestynów na 2008 rok.  (pr. Nr 2)

Rada  -  podjęła uchwałę  jednogłośnie. ( 13 głosami)



Ad. pkt 5  
Odczytanie  odpowiedzi na interpelacje  z poprzedniej  sesji. 
Nikt  z radnych nie zabrał głosu w tym punkcie obrad. 

Ad. pkt 6  
Udzielenie  odpowiedzi na bieżące interpelacje i zapytania radnych.

1. interpelacja radnego P. Rosłońca – dot. skargi złożonej przez Wójta Gminy do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej na działania Rady Gminy. 

Wójt  Gminy  -  poinformował, że  takiej skargi nie było  . 

Radny  P.  Rosłoniec  -  wyjaśnił,  iż   w  dniu  20  sierpnia  br.  obecny  był  wraz  z  radną   Agatą 
Stefanowską na posiedzeniu Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej.  W posiedzeniu tym wzięli 
również udział:  Skarbnik Gminy i  mecenas, który  reprezentował Wójta. Przedmiotem posiedzenia 
Kolegium  było  rozpatrzenie  skargi   złożonej  przez  Wójta  na  uchwałę  w  sprawie  nie  udzielenia 
absolutorium  Wójtowi  Gminy  Celestynów  za  2007  rok.  Oprócz  tej  uchwały  było  również 
rozstrzygnięcie skargi złożonej przez Wójta na Radę Gminy w sprawie zaniechania podjęcia uchwały 
dot.  sprzedaży działek,  co spowodowało, że Wójt nie może realizować inwestycji. Skarga  została 
uchylona przez Kolegium RIO z tego powodu, że wykonanie  budżetu za półrocze było wyższe od 
zakładanego. 
Ww. dane wskazują, iż jednak taka skarga była i dokumenty dot. tej sprawy winny znajdować się w 
Urzędzie.    Zaproponował,  aby  Rada  upoważniła  Przewodniczącego  Rady   do  skierowania 
wystąpienia  do  RIO  z  prośbą  o  dostarczenie  kopii  dokumentów  tej  skargi,  skoro  Wójt  nie  chce 
współpracować w tej kwestii z Radą Gminy.

Przewodniczący Rady  -  poprosił Wójta Gminy o wyjaśnienie tej sprawy. 

Wójt Gminy -  poinformował, iż  Rada otrzyma wyjaśnienie w tej sprawie na piśmie wraz z kopią 
dokumentów, z których wynika jednoznacznie, że nie było skargi w sprawie sprzedaży działek.

Przewodniczący Rady -  skierował  pytanie do Skarbnik Gminy – Elżbiety Jaskulskiej. Zapytał, czy 
taka skarga była rozpatrywana i jaki był jej wynik. 

Skarbnik Gminy -  wyjaśniła, iż sprawa ta była podnoszona na Kolegium. Padło pytanie skierowane 
do niej,  czy są środki, które pozwalają  funkcjonować Urzędowi. Powiedziała, ze wykonanie budżetu 
za pierwsze półrocze wskazuje, że takie środki są i funkcjonowanie urzędu nie jest zagrożone. 

Radny  P. Rosłoniec  - poinformował, iż  oprócz tej skargi była również złożona skarga  na Radę 
Gminy  w  sprawie  nie  podjęcia  uchwały  zwiększającej  pulę  środków  na  wynagrodzenia  dla 
pracowników Urzędu  Gminy.   Z uwagi  na fakt,  że  w niedługim terminie  została  podjęta  uchwała 
zwiększająca środki na płace ( 6 tysięcy). Automatycznie skarga  została przez Kolegium uchylona, 
bowiem  nie  było  przedmiotu  sprawy.   W  tej  sytuacji  była  to  następna  skarga,  która   też  była 
rozpatrywana.

Wójt Gminy – wyjaśnił, że skargi nie było. Była za to informacja  do Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Rada wykreśliła paragraf na Państwowy Fundusz Rehabilitacji  Osób Niepełnosprawnych mimo, że 
zbliżał się termin płatności. 
Jeżeli wójt  nie dokona wpłaty na ten fundusz, a brak jest zapisu w odpowiednim paragrafie, nastąpi 
złamanie dyscypliny finansów publicznych.
Wójt  przypomniał,  że 15 marca br, Rada podjęła uchwałę, w której wprowadziła poprawki, z którymi 
Wójt  się  nie  zgadzał.  Dodał,  że  jeżeli  wójt  zostaje  zmuszony  do  łamania  prawa,  temat  zostaje 
podejmowany przez  kolegium RIO. 

Przewodniczący Rady -  stwierdził,  iż z wypowiedzi  Wójta jasno  wynika,   że w formie pisemnej 
zwrócił uwagę  na problemy, o których mówił radny P. Rosłoniec, choć  wcześniej  temu zaprzeczał.  

Wójt Gminy  -  poinformował, iż  ostateczna odpowiedź w tym temacie zostanie udzielona na piśmie.



2. interpelacja radnego M. Rosłoniec  dot: 
- zapytania, kto jest  przewodniczącym  GKPRA.
- czy  spożywanie  i  reklamowanie  alkoholu  na terenie  placówki  oświatowej  jest  dobrym 

zwyczajem i czy ta sprawa była konsultowana z komisją antyalkoholową (chodzi o Dzień 
Celestynowa)

Wójt  Gminy -   poinformował,   iż   na  terenie  gminy  działa   Gminna  Komisja   Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, a jej przewodniczącą jest  Olga Osiak – Targowska. 
Nadmienił, że każde pozwolenie na sprzedaż  alkoholu jest opiniowane przez ww. komisję. 

Radny M. Rosłoniec  -  stwierdził, iż odpowiedź Wójta jest  połowiczna.  Druga ważna część pytania 
została bez odpowiedzi, a mianowicie, czy Wójt uważa, że  sprzedaż, spożywanie i reklama alkoholu 
na terenie placówki oświatowej  jest prawidłowa.

Wójt Gminy -  wyjaśnił, że nie chce zabierać głosu na temat spożywania alkoholu i własnej opinii na 
ten temat.   Odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 

Przewodniczący obrad  -  poinformował, że w imieniu Wójta odpowie na pytanie radnego Rosłońca  . 
Poinformował, iż   ustawa z 1981r o wychowaniu w trzeźwości, z późniejszymi zmianami, a zwłaszcza 
z jedną istotną zmianą -  mówi w sposób  wyraźny i nie budzący żadnych wątpliwości, że spożywanie 
alkoholu w miejscach publicznych jest zabronione, a więc niezgodne z prawem. Jeśli w związku z tym 
miał miejsce proceder,  o którym wspomniał radny Rosłoniec było to ewidentne złamanie prawa. Nie 
dopuszcza  myśli, że mogło się to wydarzyć za zgodą Wójta Gminy. 
 
Radny M. Rosłoniec  -  uważa, że tego rodzaju  imprezy nie powinny się w przyszłości odbywać na 
terenie szkoły.  Reklamowanie, sprzedaż i spożywanie alkoholu na terenie placówek oświatowych  jest 
naganne.  Takie postępowanie nie może być praktykowane w naszej gminie chyba, że panu wójtowi 
zależy, żeby nasza młodzież była wychowywana w innym duchu. 

3. interpelacje radnego  T. Floriańczyka  -  dot.:
- postawienia wiat przystankowych w miejscowościach Glina i Pogorzel.

Odpowiedzi udzielił  P. Tomala -  kierownik referatu gospodarki  komunalnej  -  poinformował,  że  w 
Glinie nie ma miejsca przystankowego, autobusy  zatrzymują się w miejscach przyjętych zwyczajowo. 
W  tym  roku  wykonamy  zostanie  projekt  dwóch   zatok  autobusowych.  Zostało  już  wystosowane 
zapytanie ofertowe . Wpłynęła 1 oferta, która opiewa na kwotę  12 tys. zł. za wykonanie dwóch zatok 
w miejscowości Glina,  tj.  przy ul. Dąbrowskiej  od strony lasów państwowych i na ul. Otwockiej. 
W  Pogorzeli  wykonanie wiaty nastąpi w najbliższym czasie. 

- wykazu ulic sołectwa Pogorzel.
Wójt Gminy  -   poinformował, że  sprawa  zostanie wyjaśniona z pracownikiem i  odpowiedź zostanie 
udzielona na piśmie.   

- utwardzenia przystanku autobusowego  naprzeciwko skate parku. 
Pan P. Tomala  -  poinformował, iż  utwardzenie tego placu  zostanie wykonane w najbliższym czasie. 
Natomiast odnośnie  lampy,  zasilanie do niej prowadzone jest górą, a wystające kable nie są pod 
napięciem.

Wójt  Gminy  -   zapewnił,  że  po  dzisiejszej  interwencji   zostanie  zabezpieczona   skrzynkai  z 
przewodami. 

4. interpelacje radnej  D. Nowak  - dot.:
- remontu ulicy Rękasa  

Wójt Gminy  -  poinformował, że z informacji referatu inwestycji  wynika, że jest podpisana  umowa 
dot. wykonania projektu. Rozważana jest możliwość starania się o środki zewnętrzne na tę inwestycję. 

Radna  D. Nowak  -  zauważyła, że na remont ulicy Rękasa w budżecie  jest zaplanowana kwota 200 
tys. zł.,  a  do pozyskania  na to zadanie  pozostaje kwota 100 tys. Z uwagi na ten, iż jest już  połowa 
września, zapytała kiedy  zamierzone jest wykonanie tej drogi. 

Sekretarz Gminy  -  wyjaśnił, że jeżeli chodzi o ulicę Rękasa, to są prowadzone rozmowy z Firmą, 
która będzie pozyskiwać środki zewnętrzne  na remont tej ulicy. Do 6 października br powinien zostać 



złożony wniosek.  Wniosek taki  musi opiewać na kwotę powyżej  1mln.  zł,  wtedy nastąpi  pierwsza 
proselekcja. Zasada współpracy z Firmą pozyskującą środki zewnętrzne jest taka, że Firma będzie 
wynagradzana etapowo. Pierwsze pieniądze zostaną zapłacone wówczas, gdy wniosek przejdzie tzw. 
preselekcję, później ocenę formalną, a następnie jak będą przyznane konkretne pieniądze dla gminy. 
Zdaniem p. sekretarza jeden milion  jest to kwota, która daje większe możliwości przy realizowaniu tej 
inwestycji, a  200 tys. zł.  może być wkładem własnym do tego zadania.

- budowy wiat autobusowych 
Odpowiedzi udzielił  p. Tomala  -  wyjaśnił, iż  przystanek  w Starej Wsi nawiązuje stylem do nowego 
wyglądu  Szkoły  Podstawowej,  a poza tym była to akceptacja mieszkańców. 

- nieobecności w pracy pani Hadaś
Sekretarz Gminy – poinformował,  iż pani Hadaś przebywa na zwolnieniu lekarskim już 4 miesiące. 
Zgodnie z przepisami kodeksu pracy, pracodawca  przez okres 6 m-cy  nie może rozwiązać  umowy  o 
pracę z osobą przebywającą na zwolnieniu lekarskim. 
Po   6 miesiącach   zostaną podjęte stosowne  działania, żeby tę sytuację unormować.  Jeżeli chodzi 
o wynagrodzenie,  takiej informacji nie może udzielić. 

5. interpelacja radnej  T. Błachnio – która zapytała:
- czy w Urzędzie Gminy jest referat inwestycji  i  czy pan Gawrylik,  pełniący obowiązki  

kierownika referatu promocji i informacji zajmuje się również inwestycjami.
Wójt  Gminy  -  wyjaśnił, iż  poruszana była sprawa, że odpowiedzi na interpelacje nie są
udzielane w obowiązującym  terminie. Dotychczas odpowiedzi  przygotowywane  były
przez różne referaty,  obecnie przygotowywane są  przez  jedną  osobę. 

Radna  T. Błachnio  -  poinformowała, iż  jej zdaniem od udzielania  informacji na temat
inwestycji  winien być   pracownik zajmujący się  inwestycjami na co dzień.  Niepotrzebny jest
jeszcze jeden pracownik, który zbierze informacje z innych referatów i udzieli odpowiedzi.
Zdaniem radnej jest to tworzenie  dodatkowego stanowiska pracy.  
Poprosiła o informację w  zakresie wykonania   projektu  końcówek do kanalizacji.

Sekretarz Gminy  -  wyjaśnił, że  jeżeli chodzi o  referat inwestycji,  to w październiku br planowana 
jest  sesja  i  wtedy  zostanie   przygotowany   projekt  uchwały  odnoszący  się  do  wynagrodzeń 
pracowników i  po prostu  należy zabezpieczyć  odpowiednią  kwotę  dla  pracownika  ds.  inwestycji. 
Decyzja  taka należy  do Rady i  to  od niej  będzie  zależało,  czy  kwota na  to  stanowisko  zostanie 
zabezpieczona. Wówczas  w m-cu  październiku lub listopadzie zostałaby zatrudniona odpowiednia 
osoba.
Natomiast inwestycje  sieciowe  wykonywane  są przez Gospodarkę Komunalną.  Zostanie   ustalone 
z  p.  Łukomską,  czy  będzie   ogłoszony  przetarg  w  zakresie  wyboru  wykonawcy  dokumentacji 
projektowej na wykonanie tych prac. Rozstrzygnięcie w zakresie, czy to będzie to  robiła  Gospodarka 
Komunalna, czy   Urząd Gminy nastąpi do najbliższego piątku.

6. interpelacja radnego S. Pindara  -  dot:
- spotkania w Glinie.

Wójt Gminy  -  wyjaśnił, iż  spotkanie odbyło się z udziałem przedstawicieli Gospodarki Komunalnej, 
którzy  przygotowywali   podkład  geodezyjny  pod  sieć  dróg  w  Glinie.  W   spotkaniu  również 
uczestniczyła Firma, która pomogłaby  w staraniach  o fundusze unijne na to przedsięwzięcie.   

- prac na ulicy  Kwiatowej. 
Wójt Gminy -  poinformował, iż  z uwagi na to, że dyrektor gospodarki komunalnej  przebywa na 
zwolnieniu lekarskim,  odpowiedź na to pytanie zostanie udzielona na piśmie  po konsultacji  z p. 
dyrektor.  

7. interpelacja  radnego  W.  Kwiatkowskiego   -   dot.  stanu  przygotowań   wniosków  o 
dofinansowanie ze środków unijnych naszych inwestycji infrastrukturalnych w pełnym spektrum. 

Wójt  Gminy  - poinformował, że na to pytanie  udzielił  odpowiedzi sekretarz przy odpowiedziach
na wcześniejsze interpelacje. 



Radny  W. Kwiatkowski  -  stwierdził, że  część odpowiedzi w tym temacie,  jaką  udzielił  sekretarz 
odpowiadając na inne interpelację  była tylko pewną wzmianką.  Pytanie radnego było bardzo 
konkretne, wobec czego  poprosił o konkretną odpowiedź.

Sekretarz Gminy  -  odniósł  się do spotkania, w którym brał udział z pracownikami wydziału
inwestycji gospodarki  komunalnej i  firmy zewnętrznej.  
Na spotkaniu tym były poruszane  dwie kwestie: ulica Rękasa i ulica  w Glinie.  Wnioski na te 
dwie ulice zostaną  przygotowane i złożone do 6.10.br. 
Do 5.12.br  obowiązuje termin składania wniosków na infrastrukturę  sportową przy szkołach.
Dot. budowy boiska przy Szkole w Starej Wsi.  Istnieje propozycja złożenia wniosku  o środki unijne. 
Wg otrzymanej informacji  Zarząd Województwa Mazowieckiego nie wyraził zgody, żeby po raz drugi 
przenieść środki na niewygasające. Wobec powyższego  Rada winna się opowiedzieć, czy przychyla 
się do tego,  żeby  występować o środki zewnętrzne, czy  nie oraz, czy będzie  w stanie zabezpieczyć 
wkład własny na rok  przyszły.  

Radny W. Kwiatkowski  - poinformował, iż  chciałby  uzyskać więcej informacji w odniesieniu do 
kluczowych projektów dla rozwoju naszej gminy oraz projektów, które są wpisane  do budżetu  gminy
w zakresie gospodarki  ściekowej i inwestycji oświatowych.  Są to inwestycje bardzo ważne i wysoko 
nakładowe.  Radny  zaproponował  udzielenie odpowiedzi na piśmie w jak najszybszym czasie. 

Przewodniczący Rady – poinformował, iż na wczorajszym posiedzeniu Komisji Finansów 
urzędnik  Urzędu Gminy  poinformował, że pozyskanie środków unijnych w roku bieżącym  jest w
zasadzie  prawie niemożliwe. 

Wójt Gminy  -  wyjaśnił, iż nie ma możliwości bycia w dwóch miejscach jednocześnie, dlatego 
oddelegował  pracowników działu inwestycji, z-cę wójta, skarbnika oraz sekretarza. Było dość 
szerokie gremium, które mogło udzielać odpowiedzi na pytania Komisji. Jeżeli chodzi o środki unijne, 
to  inwestycją   najbardziej  kapitałochłonną  jest  gospodarka Ściekowa;   został  złożony wniosek w 
ramach  programu infrastruktura i środowisko do Wojewódzkiego  Funduszu Ochrony Środowiska  i 
Gospodarki  Wodnej.   Na  dzień  dzisiejszy  nie  mam  odpowiedzi  jak  te  pierwsze  etapy   selekcji 
przeszedł  złożony przez Urząd  wniosek. 

Radna A. Rosłaniec  -  zapytała , czy wczoraj między godz. 18:00 a 21:00  Wójt nie
pełnił  obowiązków Wójta Gminy, bo  pracownicy urzędu wydelegowani na posiedzenie Komisji
udzielali  odpowiedzi w brzmieniu:  „ nie wiemy, co na to wójt”. Tak odpowiadała  z-ca wójta
oraz  pracownik d.s. inwestycji.   Radna przypuszcza,  że Sekretarz również nie podejmie żadnych 
decyzji wiążących bez zgody Wójta.   

Wójt Gminy  - wyjaśnił, że jeżeli chodzi o deklaracje i zobowiązania finansowe, to zgodnie z ustawą  o 
finansach publicznych i   ustawą o samorządzie  gminnym jednoosobowo reprezentuje  gminę wójt. 
Wiele decyzji strategicznych jest szeroko dyskutowana i przemyślana, jeżeli chodzi o zobowiązania 
finansowe.  Intencją udzielających odpowiedzi  na pytania Komisji było to, że zobowiązania muszą być 
zaakceptowane przez Wójta.  Jeżeli  chodzi  o fundusze unijne, to urząd dokłada wszelkich starań, 
żeby te wnioski były sporządzane prawidłowo, na czas i jeżeli są  jakiekolwiek pytania z jednostek, 
które zajmują się rozdysponowaniem tych środków Urząd pozostaje do ich dyspozycji przez 24 godz.  

Radny W. Kwiatkowski – stwierdził, iż  Wójt  nie odniósł się do ważnych inwestycji 
infrastrukturalnych.  Radny  poinformował,  iż  oczekuje   odpowiedzi  precyzyjnej  i  w  dość  szybkim 
terminie przygotowanej przez osobę, która ma pełną  wiedzę na ten temat. 

Radny  P. Rosłoniec  -  wyraził  zaniepokojenie faktem że p. Wójt  nie przejmuje się sprawą braku 
środków na realizację inwestycji. W budżecie gminy  jest zapisane kilka milionów złotych  ze środków 
zewnętrznych.  W  inwestycjach  kanalizacyjnych  około  połowa  zaplanowanych  środków  jest  do 
pozyskania. Nawet jeśli  p. wójt  złoży  wnioski teraz, to nie jest w stanie ich do końca roku otrzymać. 
Wobec tego,  w jaki sposób wykona te zadania.  Szansa pozyskania tych środków w bieżącym roku 
jest  prawie  żadna,  a  w  budżecie  są  zapisane.   Praktycznie,  każdą  inwestycję  winno  się  ująć  w 
środkach  niewygasających,  bo  inaczej  nic  nie  uda  się  wykonać.  Zostało  już  rozpoczętych  kilka 
słusznych inwestycji,  natomiast  istnieje  obawa,  czy uda się  je zrealizować pomimo zdecydowanie 
większych, niż w założeniach dochodów.



Wójt przypomniał Przewodniczącemu obrad, że obrady sesji znajdują się w punkcie udzielania  
odpowiedzi na interpelacje.  W porządku obrad jest punkt sprawy różne, w którym pan radny p.
Rosłoniec   mógłby ten  potok słów  wygłosić.     

8. interpelacja radnego Wicika -  dot. 
- wprowadzenia  dodatkowych dochodów do budżetu. 

Wójt Gminy  -  poinformował, iż na podstawie sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze br 
dodatkowe dochody zostały wprowadzone do budżetu.

Sekretarz  Gminy  -   dodał,  że  jeżeli  chodzi  o  dodatkowe  dochody,   przeprowadził   rozmowę  z 
kierownikiem referatu podatków. Ustalono, iż  za kolejny kwartał  zostanie sporządzone sprawozdanie, 
które wykaże, czy dokonane dochody są zgodne z planem, który został w budżecie przyjęty,  czy też 
jest nad wykonanie. 

- planu rozwoju i modernizacji urządzeń kanalizacyjnych i wodociągowych wykonywanych 
przez  gospodarkę  komunalną.

- podpisania  umowy z projektantem na wykonanie projektu budowy dróg  i odwodnienia w 
Glinie.

- zaktualizowania dokumentacji technicznej na budowę kanalizacji w Glinie.
−     utrzymania dróg gminnych. Czy jest zgodne z harmonogramem przygotowanym 

przez
     Gosp. Kom.  Jeżeli tak, to kiedy zostaną rozpoczęte prace w Dyzinie i Jatnym

Wójt  Gminy  -  poinformował, iż odpowiedzi na powyższe interpelacje  zostaną udzielone na piśmie 
w  porozumieniu  z  dyrektorem  Gospodarki  Komunalnej,   która  za  te  sprawy  odpowiada  i  jest 
merytorycznie z nimi zapoznana.

9. interpelacje radnej A. Rosłaniec  -  dot:
- inauguracji roku akademickiego WSGE w Józefowie. 

Wójt Gminy  -  poinformował, iż  otrzymał zaproszenie  i skorzystał z niego. 

- protokołu  z konsultacji społecznych. 
Wójt  Gminy  -   poinformował,  iż  p.  Mucha  przedstawi  wyniki  tej  konsultacji  na Komisji  Ładu i 
Środowiska.  Jeżeli Rada uzna, że winien być przygotowany stosowny projekt uchwały w tej sprawie, 
to zostanie on sporządzony. 

- przygotowania projektów technicznych na kanalizację w Dąbrówce i Starej Wsi.  
Wójt Gminy  -  poinformował, iż  odpowiedź na to pytanie zostanie również udzielona na piśmie. 

Radna  A. Rosłaniec  -  zapytała, co w tym wypadku ma  powiedzieć mieszkańcom Dąbrówki na 
niedzielnym spotkaniu (zebranie wiejskie), gdy zapytają, w  jaki sposób są  wydatkowane środki  na 
projekty techniczne. 

Sekretarz Gminy  -  wyjaśnił, iż  kodeks postępowania administracyjnego określa termin odpowiedzi 
na wnioski radnych –  jako  14 dniowy.

Przewodniczący obrad  -  stwierdził,  iż prawdą jest iż,  KPA  przewiduje  stosowne  terminy  na 
udzielanie  odpowiedzi.    Natomiast  jeżeli  radna   Rosłaniec  pyta   w  imieniu  swojego  sołectwa  o 
inwestycję, która jest planowana od dawna i o to, kiedy będą załatwione  pewne określone sprawy - 
winna  otrzymać niezwłoczną  odpowiedź. 

10. interpelacja radnego  P. Rosłoniec  -   który zapytał:
- kiedy  i  o  jaką  ocenę   wystąpił  pan  Wójt  do  Kuratorium w sprawie  dyr.  Przedszkola 

Samorządowego w Celestynowie. 
Wójt Gminy  -  poinformował,  iż  odpowiedź zostanie przygotowana na piśmie.

Przewodniczący  obrad  -    poinformował,  że  problem  szykanowania  dyrektora  Przedszkola 
Samorządowego  w  Celestynowie  jest   powszechnie   znany.  Zdziwił  się,   że  pan  Wójt   unika 
odpowiedzi na to  pytanie. Ocena taka winna  być wystawiona na koniec lipca lub początek sierpnia. 
Zapytał, jaka jest przyczyna nie wystawienia tej oceny. 



- czy Pan Wójt może bez stosownej uchwały Rady przełożyć zadania kanalizacyjne na 
jednostkę organizacyjną gminy. 

Wójt Gminy – poinformował, iż odpowiedź zostanie udzielona na piśmie

11. Radny B. Wójcik -  zapytał,  czy to prawda, że z Urzędu odchodzi Pani  Olga Osiak-Targowska 
jeśli tak, to dlaczego. 

Wójt Gminy – wyjaśnił, iż na dzień dzisiejszy pani Targowska jest na urlopie, zastępuje ją p. Paweł 
Tomala.  Dodał,  że  sprawy  pracownicze  podlegają   Wójtowi,  jeżeli    jako  pracodawca  uzna   za 
stosowne udzielenie takich informacji osobom trzecim – wówczas ich udzieli. 

- czy to prawda, że pan Wójt   zakazuje niektórym urzędnikom gminnym przekazywania 
radnym  pewnych informacji i dokumentów.

Wójt Gminy – poinformował, iż dokumenty, a także  środki będące w dyspozycji pracowników zgodnie 
z ustawą podlegają ochronie prawnej. Istnieje również  procedura dostępu do  informacji publicznej; 
dane,  które  można zgodnie  z  przepisami udostępniać,  są publikowane na BIP,   natomiast  co do 
innych  informacji istnieją odrębne procedury.

- czy są problemy z wydatkowaniem przez sołtysów środków sołeckich 

Wójt  Gminy –  wyjaśnił,  iż  nie  jest  mu  wiadomo  o  takich  problemach.  Nadmienił,  że  wszystkie 
procedury muszą odbywać się zgodnie z ustawą o zamówieniach  publicznych, rachunki muszą być 
opisane merytorycznie,   obowiązuje zarządzenie  wójta w sprawie zapotrzebowania na środki  aby 
mógł on sprawować bieżącą kontrolę celowości ich wydatkowania.  

12. Radny  M.  Winiarski –  zapytał,  co  jest  powodem,  że  w  ostatnim  czasie  nie  ukazuje  się 
miesięcznik Celestynka.

M.Gawrylik – kierownik  referatu promocji i informacji  -  wyjaśnił, iż ostatni numer Celestynki ukazał
się  w m-cu  lipcu  br.  Jako  przyczynę  dwumiesięcznej  przerwy  podaję  brak  Rady Redakcyjnej.  W 

najbliższych dniach ukaże się numer wakacyjny.  Jeśli chodzi o cenzurę,
poinformował, iż takiej nie ma.

Ad. pkt. 7
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Radny W. Kwiatkowski  -  zapytał, jakiej sprawy dotyczyło  podpisanie umowy  ze Świerkiem.

Wójt Gminy  -   poinformował, że zgodnie z ustawą o oświacie obowiązkiem gminy jest  zapewnienie 
dowozu dzieci  do szkół, dlatego też zgodnie z przetargiem nieograniczonym została wyłoniona firma, 
która zajmie się dowozem dzieci do szkół na terenie gminy. 

Radna A. Maria  Rosłoniec  - zapytała, jaki był wynik spotkania z prezesem PKP.

Odpowiedzi udzielił M.  Gawrylik  -  poinformował, iż spotkanie dot. 
-  ceny biletu  z Celestynowa do Otwocka, która jest wyższa niż z Otwocka do W-wy. 
- otwarcia parkingu
- wprowadzenia  biletów sieciowych na linii  Warszawa -  Otwock. 

Ad. pkt.8 
Sprawozdanie z wykonania inwestycji gminnych i dyskusja. 

Radny P. Rosłoniec  -  Przewodniczący Komisji Finansów -  poinformował, iż  w dniu wczorajszym 
odbyło  się   posiedzenie  Komisji  Finansów  i  Inwestycji   na  temat  inwestycji  gminnych.   Wyraził 
nadzieję, że pan wójt będzie uczestniczył w tego typu posiedzeniach Komisji tym bardziej, że koniec 
roku się zbliża, a radni mają słabą   informację  na jakim  etapie są inwestycje. Większa byłaby wiedza 
radnych na ten temat, gdyby  na stosownej komisji był obecny p. Wójt. 



Radny W. Kwiatkowski  -  poinformował, iż na ostatniej sesji nakreślił obraz, jak powinna wyglądać 
tabela  z realizacji inwestycji.  Niestety,  dalej niewiele można dowiedzieć się  z tej tabeli.  Brak jest 
zaawansowania   poszczególnych  zadań  w  zakresie  rzeczowym  oraz  brak  informacji,   czy  dana 
inwestycja   jest  zagrożona   z  podaniem ewentualnych  powodów.   Te dane  są  bardzo  istotne  w 
zakresie  pewnych zmian w budżecie gminy.  
Radny wnosił o przedstawienie   sprawozdania  z realizacji inwestycji gminnych z odniesieniem się do 
każdej inwestycji.

Wójt Gminy  -  poinformował, iż  na komisji Finansów obecna była pani wice wójt, której strukturalnie 
podlega referat inwestycji oraz pracownik referatu inwestycji p. Anna Rafał.  Z ich relacji wynika,  że 
inwestycje były  omawiane w takim zakresie, w jakim  Komisja zadawała pytania.  
Radni otrzymali w formie pisemnej sprawozdanie skorygowane z wczorajszymi uwagami Komisji. 
Jeżeli  p.  radny  będzie  miał  konkretne  pytania,  P.  Wójt  prosił  o   złożenie  na  piśmie,  odpowiedź 
zostanie udzielona również na piśmie.
Pan Wójt  stwierdził, iż mógłby odczytać radnym kilkustronicowe sprawozdanie, jednakże nie chciałby 
przedłużać sesji. Kompetentna w tym zakresie jest właściwa Komisja Rady.

Przewodniczący obrad  -  zgodził  się z wójtem w   tej kwestii , że sesja nie jest  właściwym forum, na 
którym dyskutuje się  o szczegółach.   Z uwagi na nieobecność p. Wójta  na posiedzeniu Komisji, 
kierowane są do niego pytania na sesji.  Pracownicy nie zawsze potrafią  odpowiedzieć na zadawane 
pytania. Zapytał radnych, czy jest jakieś przeciwwskazanie, żeby zobowiązać  wójta  do uczestnictwa 
we wszystkich posiedzeniach Komisji  Finansów.

Rada nie wyraziła sprzeciwu. 

Przewodniczący zapytał, czy p. Wójt przyjmuje to do wiadomości. 

Wójt Gminy   -  poinformował, iż przyjmuje do wiadomości stanowisko Rady.

Radny  T. Floriańczyk  -   w nawiązaniu do wypowiedzi radnego Kwiatkowskiego, poinformował, iż 
wójt  zajmuje  się  inwestycjami  oraz uczestniczy w spotkaniach z  wykonawcą i  na pewno posiada 
wiedzę na temat inwestycji.  Natomiast wczoraj tych informacji Komisja nie uzyskała. Dodał, iż P. Wójt 
wie  zna treści aneksów do umowy, jakie istnieją terminy płatności, natomiast radni takiej wiedzy nie 
posiadają. Inwestycja jest na ukończeniu,  pozostała ul. Świerkowa i Leśna. Radny w swoim zapytaniu 
chciałby uzyskać informację, kiedy będą prowadzone prace odbiorcze tej inwestycji przez gospodarkę 
komunalną.   

Wójt  Gminy -   poinformował,  iż  inwestycja  winna być zakończona do końca sierpnia  br.  W dniu 
dzisiejszym  odbyło  się   spotkanie  z  wykonawcą  tej  inwestycji,  który   zobowiązał  się,  że   w 
poniedziałek  przedłoży  dokumenty końcowe.   Jeżeli  właściciel   firmy nie przedstawi stosownych 
dokumentów odnośnie realizowanej inwestycji, wówczas stosowna Komisja przystąpi do odbioru.  
Wójt dodał, iż jest niezadowolony z prac wykonywanych przez tą firmę i  ma wiele do zarzucenia 
wykonaniu przedmiotowej inwestycji. Podziela niepokój radnego, jednakże  musi postępować zgodnie 
z procedurami. 

Ad. pkt. 9
Sprawy różne. 

Radna Z. Zakrzewska  -  poinformowała, że  w niedzielę w sołectwie Dąbrówka odbędzie się zebranie 
sołeckie, na które Pan Wójt został  zaproszony. Wyraziła nadzieję,  że będzie obecny na zebraniu i 
sam odpowie mieszkańcom, jaki jest stan danej inwestycji.

Radny P. Rosłoniec  -   wypowiedział się odnośnie  skargi rozpatrywanej na kolegium RIO. Wobec 
stanowiska  P.Wójta  zajętego  w  tym  temacie,  zwrócił  się  z  prośbą   do  radnych  o  upoważnienie 
Przewodniczącego Rady  do wystąpienia z pismem do RIO  o udostępnienie kopii wszystkich skarg, 
jakie  były rozpatrywane w dniu 20 sierpnia br. na posiedzeniu Kolegium.
Złożona skarga  winna być  podana do wiadomości   osobie, na którą  się  skarży lub donosi. 
Taka praktyka powinna być  stosowana. 



Przewodniczący obrad   -  zwrócił się  do Wójta Gminy z  prośbą  o odpowiedź na  uwagę  radnego 
P. Rosłońca oraz  na wniosek Komisji  Finansów, a także  o dołączenie  informacji pisemnej, jaka 
została wystosowana przez p. Wójta do RIO. 

Radna  D. Nowak  -  poinformowała, że  od 1 września br miały być odbywane patrole policyjne. W 
związku z tym  zapytała, czy są one odbywane oraz, czy były przez mieszkańców wskazane  miejsca, 
które patrole policyjne winny szczególnie patrolować. 

Wójt  Gminy  -  poinformował, iż sprawą  patroli zajmuje się pan Górczyński, który obecnie  jest na 
zwolnieniu lekarskim.

P. Gawrylik  -  dodał, iż rozmawiał  z  p. Górczyńskim na ten temat. Odbyło się spotkanie w tej kwestii 
z Komendantem Komisariatu Policji w Karczewie.  Komendant poinformował, iż  istnieje problem z 
chętnymi na te patrole policjantami.   Dodał,  iż był  odzew mieszkańców ze wskazaniem, w jakich 
rejonach winny odbywać się te patrole i na pewno te prośby będą uwzględnione.

Radny  R. Wicik  -  poinformował, że około dwóch miesięcy temu radni otrzymali  dokument, który 
zawierał porównanie podatków z innymi gminami.  Zapytał, w jakim to było celu, czy przewidywane 
jest  podniesienie podatku w naszej gminie. 

Wójt  Gminy  -  wyjaśnił, iż zapowiedział kierownikowi referatu podatków,   żeby   przygotowała się na 
spotkanie z radnymi do merytorycznej dyskusji w zakresie wysokości podatków. 

Następnie  głos zabrała  Sołtys  Celestynowa   -  Izabela Filipowicz – Żaroń.         
Zadała pytania w zakresie: 
- braku konsultacji społecznych przy podejmowaniu decyzji o zamknięciu Zespołu Szkół, 
- braku konsultacji społecznych przy realizacji programu grupy 12-osobowej chłopców ze skate 

parkiem,
- pochodzenia środków na  budowę skate parku. (otrzymała dwie odpowiedzi: 1. inwestycja 

ta była założona w budżecie gminy, 2. anonimowy sponsor)   Zapytała, jaka jest prawda. 
- braku informacji o podziale Celestynowa,
- budowy przystanków, na które  to zadanie zostały zapewnione środki w budżecie gminy na 

kwotę   48  tysięcy. Pani  sołtys na zebraniu wiejskim przedstawiła korzystną ofertę opiewającą 
na  budowę10  przystanków  za  kwotę  35  tys.  W  tej  sytuacji   zostałyby  jeszcze  środki  na 
spowalniacze na ulicy Wrzosowej. Takie wnioski zostały skierowane do Pana Wójta. Pani sołtys 
nie uzyskała na nie odpowiedzi.

- zapisu księgowego środków sołeckich z 2007 roku, w kwocie 200 tys. zł. 
Pani  sołtys    wyraziła  wiele  krytycznych  uwag  na  działania  Wójta  Gminy  Celestynów,  braku 
odpowiedzi  na  kierowane  do  niego  pisma,  również  pism  dotyczącego  spożywania  alkoholu  w 
miejscach  publicznych,  braku  współpracy  z  sołtysami,  obojętności  na  ludzką  krzywdę,  braku 
współpracy z mieszkańcami gminy.
Na koniec wystąpienia  zwróciła się do p. Wójta,  żeby zmienił swoje  postępowanie w stosunku do 
innych  ludzi, bo jeszcze czeka go 2 lata kadencji, a jak tak dalej będzie postępował, to gmina jako 
niewiarygodna nie otrzyma z zewnątrz żadnych  środków na swoją działalność. 

Przewodniczący obrad -  zapytał, czy pan Wójt chciałby osobiście  się odnieść  do wypowiedzi p. 
sołtys.  

Wójt Gminy  - poinformował, że w wypowiedzi p. sołtys było poruszonych bardzo wiele tematów i 
osób.  Poprosił panią sołtys, żeby swoje uwagi skierowała do niego na piśmie.

Przewodniczący obrad – poinformował, że nie została zakończona sprawa, którą poruszył radny M. 
Rosłoniec.  W związku  z  czym  przychylając się do poruszonego przez niego tematu sformułował 
pytanie do Wójta Gminy: czy rzeczywiście w którejkolwiek z placówek oświatowych na terenie gminy 
Celestynów spożywano alkohol w Dniu Święta Celestynowa.
Poprosił o udzielenie odpowiedzi na piśmie.

Ad. pkt.  10
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
Protokół został przyjęty  12 głosami, przy jednym wstrzymującym.



Ad. pkt. 11.
Zamknięcie obrad.
Czas trwania posiedzenia w godz. 17:00  -20:15.   

Przewodniczący Rady  Gminy Celestynów

/ Bogdan Wójcik /

Protokołowała:
Ewa Grzywacz


